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Policie ČR - 974 434 500, 721 637 679
Hasiči - 150, 731 449 163

Městská policie - 739 454 742
Rychlá záchranná služba - 155
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V někdejší Jednotě vyroste herna pro dětiV někdejší Jednotě vyroste herna pro děti
Vážení občané, 

prázdniny a dovo-
lené jsou už z velké 
části za námi a blíží 
se nezadržitelně pod-
zim. Určitě jste si uži-
li sluníčka a pěkných 
dnů. I podzim může 
být krásný, zvlášť 
když se vydaří babí 

léto. Ale my na horách jsme spíše zvyklí na 
mlhavé a někdy nevlídné dny. Proto jsme 
uvažovali, jak bychom mohli tyto dny pro 
Vás zpříjemnit. 

V rozhodování nám pomohla nabídka 
jednoho soukromého subjektu, který by 
v prostorách bývalé Jednoty na náměstí 
provozoval cukrárnu, kavárnu a vinárnu 
s malou dětskou hernou. Protože fi nanč-
ní situace města je dobrá a nemusíme již 
platit žádné dluhy, rozhodli jsme se proto 
pro vybudování poměrně velkého dětské-
ho centra, které bude provozovat město 
Vejprty, a spravovat ho bude subjekt, kte-
rý bude provozovat již zmíněnou kavárnu. 
Požádali jsme již také o pomoc společnost 
ČEZ, která nám přispěla částkou 200.000 

korun právě na dětské hřiště. V současné 
době nám projektová kancelář SM Projekt 
zpracovává projekt po stavební povolení 
celého areálu a zároveň se zpracovává pro-
jekt na dětské hřiště od fi rmy BabyKou-
tek. Tímto naším záměrem naplníme celé 
spodní patro Jednoty a můžeme přemýšlet, 
jak naložíme se zatím prázdným a nevyu-
žitým horním patrem. Celou budovu Jed-
noty plánujeme opravit včetně nové fasády 
tak, aby nebyla ostudou našeho krásného 
náměstí.

Velká výhoda tohoto záměru je, že je v 
okolí dostatek parkovacích míst a do ob-
jektu i bezbariérový přístup pro maminky s 

kočárky. Ačkoliv vybudování celého areálu 
podle našich představ nebude jednoduché, 
věříme, že bychom mohli celou akci stih-
nout do jednoho roku. Tento záměr byl již 
podpořen zastupitelstvem města a byl zno-
vu projednáván na srpnovém zasedání. Na 
tuto akci máme již vyčleněny prostředky a 
tak nic nebrání v realizaci.

Věřím, že tento projekt velmi ocení 
mladé rodiny s dětmi, ale věřte, že příjem-
né posezení u dobrého vínka či zákusku 
najdou i ostatní.

Přeji Vám krásné podzimní dny a našim 
školákům úspěšný školní rok a samé dobré 
známky.                Jitka Gavdunová, starostka



strana 2

MIZ Vejprty

V tomto případě bylo zapotřebí jednat s biskupským konzisto-
riem, kterému byl nakonec výměnou podstoupen pozemek tzv. 
Býčího pole u Kříže na Farním vršku. Roku 1906 poukázal Ed-
mund Schmidl na nutnost stavby silnice od nejnižší části čtvrti 
Grund a to od domu č. 318 (Anton Bittersmann) přes Zinnbusch 
až k továrně Brauer & Gutberlet (č. 82). Potřebný pozemek patřil 
Heinrichu Englertovi a ten jej pro výstavbu nové silnice podstou-
pil městu bezplatně. Příští rok byl také povolen projekt na stavbu 
silnice mezi starým hřbitovem a cestou k dobré studánce (dříve 
Kaiser-Josef-Weg), která byla dlouhá 265 m. Náklady na výstavbu 
činily pak 13 000 Kr. Byla také dohodnuta stavba Poštovní ulice 
(4 200,- Kr) a Kraft straße (3 100,- Kr). Roku 1908 byly postaveny 
Horská ulice v Novém Zvolání (537 m – 15 516,- Kr) a Blechham-
merstraße (5 272.- Kr). Ke stavbě Schillerstraße se přistoupilo v 
roce 1910; byl odkoupen dům č. 89 (Vincenz a Amalie Albelt) za 7 
800,- Kr a byl zbourán. Na Karlovarské ulici byl odkoupen dům č. 
170 (Daniel Ritter, naproti hotelu Sport) za 24 000,- Kr a z důvodu 
rozšiřování ulice byl také zbourán. Obec na tuto stavbu dostala i 
státní dotaci a to ve výši 5 000,- Kr. Roku 1911 byla dohodnuta 
stavba Kajetanstraße, která byla v příštím roce provedena. Přitom 
byl odkoupen dům č. 92 Johanna Müllera a zbourán. Roku 1914 
bylo regulováno nástupiště, taktéž Neugeschreier (Novozvoláň-
ská) ulice nad železnicí. V Novém zvolání byla postavena Naaff -
gasse (dřívější Poststraßl) a také ulice před dívčí školou Schützen-
teichweg. Postavena byla i silnice Brüder-Pohl.

Stavební práce prováděné v letech 1913 - 1914 byly pouze práce 
udržovací. Stát na ně přispěl částkou 10 000 Kr a město muselo 
zaplatit 26 000 Kr.

Dne 5. prosince 1899 pověřilo obecní zastupitelstvo fi rmu Kar-
la Bachmanna a Th eodora Stradala z Reichenbergu zhotovením 
mapy města. Obecní pokladnu to stálo 5 687,58 zlatých.

IV. Vejprtská elektrárna
Roku 1897 bylo rozhodnuto o zřízení „Vlastního elektrického 

centrální zařízení ve Vejprtech“. Zodpovědným referentem se stal 
Vincenz Bayer. Dílo bylo zadáno elektrárenské fi rmě Ganz & Co 
ve Vídni a také Pražské strojírenské společnosti, dříve Rustan & 
Co, na základě znaleckého posudku Ing. Franze Stibrala z Kar-
lových Varů. Zakázku na stavební provedení získal Josef Peter z 
Kadaně (náklady ve výši 18.632,- fl .) a již 22. února 1898 bylo celé 
dílo zprovozněno. 

Vedoucím závodu se stal Emil Wagner a strojníkem Rudolf Mül-
ler. Po Wagnerovi nastoupil Eugen Sednik s ročním platem 1 400 
fl ., k čemuž mu ještě náleželo bydlení, topení a světlo zdarma. Z 
počátku se ovšem také ozývaly hlasy, které novou elektrárnu ozna-
čovaly jako „nedostatečně novodobou“. Již v září byla dohodnuta 
smlouva na dodávky elektřiny do sousedního Bärensteinu. Proto 
se ale muselo již v roce 1899 přikročit k rozšíření stávajícího vyba-
vení elektrárny. Jenže už počátkem roku 1904 byly stroje opět na 
hranici své výkonnosti. Proto se objednaly u již dříve jmenované 
pražské fi rmy parní stroj za 48 819 Kr a u vídeňské fi rmy generátor 
za 30 710 Kr. Přístavbu zajišťoval stavitel Josef Rohm z Vejprt a to 
za 10 110 Kr. V Praze se ještě objednal kotel za 45 000 Kr. Stroj-
mistrem byl jmenován Josef Endreß a nově by zaměstnán i účetní 
a to jak pro elektrárnu, tak i vodárnu. Zaměstnanci elektrárny byli, 
pokud se týká nároku na penzi, na stejné úrovni, jako zaměstnanci 
obce.

Roku 1902 byla na střechu elektrárny připevněna siréna, která 
pak ohlašovala požáry. Prý se velice osvědčila zvláště pak z důvodu 
své hlasitosti, přičemž platilo, že 1 zatroubení znamenalo požár ve 
městě, při 2 zatroubeních šlo o požár v části Grund a 3 zatroubení 
znamenala, že hoří v Novém Zvolání. Siréna tak nahradila dosud 

používané parní píšťaly v továrnách a také dosud navyklé vyzvá-
nění zvonů. Pouze fi rma Kanneberger v Novém Zvolání byla při 
požáru oprávněna používat jako výstrahu své parní píšťaly.

Od konce roku 1909 byla elektrárna v provozu 24 hodin denně. 
V dalším roce se uzavřela nová smlouva o dodávkách elektřiny s 
obcí Bärenstein, kterou následovala smlouva s obcí Niederschlag. 
Roku 1913 byla pak podobná smlouva uzavřena se sousedním 
Černým Potokem. Mezitím byla odmítnuto připojení k meziměst-
ské ústředně a přikročilo se k vybavení vlastního závodu.

Hlavním montérem se stal roku 1898 Karl Kauer, vedoucím zá-
vodu se stal po Sednikovi Rudolf Schild. Dalšími zaměstnanci byli 
Julius Schmidl, Franz Plitz, Adalbert Müller a Norbert Bartl.

V. Vodovody
Aby mohla obec zajistit pro obyvatelstvo bezzávadnou pitnou 

vodu, musela se zabývat otázkou vybudování městského vodo-
vodu. S přibývajícím počtem obyvatel bylo nutné, aby problém 
řešila obec, neboť budování vlastního potrubí jednotlivých maji-
telů domů bylo velmi nákladné a u nových staveb někdy téměř 
nemožné.

V roce 1890 se obecní zastupitelstvo přiklonilo k názoru, že by 
dostatečné množství vody bylo možné čerpat z pramenů nachá-
zejících se u Kunzmühle č. 222 v Novém Zvolání a další vodu by 
bylo možné přivést ze dvou pramenů, které se nacházely naproti v 
Sasku a které patřily Friedrichu Langovi. Průzkumné práce začaly 
počátkem roku 1893, kdy bylo využito odborníků fi rmy Rumple & 
Niklas z Teplic. Velmi brzo se ale ukázalo, že jmenované prameny 
jsou nedostačující, protože mají malou vydatnost a jsou položeny 
příliš nízko. Jako další zdroj vody bylo tedy nakonec vybráno les-
ní území mezi Pöhlbach a Schwarzwasser a městský radní Johann 
Walter, spolu s lesmistrem Eduardem Milleckerem, doporučili i 
pramen „Guter Brunn“ (dobrá studánka) a nakonec byly zahrnu-
ty i prameny „Hundsheide“. Mistr krejčí Karl Müller (č. 699) také 
upozornil na staré vodovodní potrubí na tomto území, které se 
dříve používalo k přivádění vody, která se používala při těžbě rudy.

Kvůli rozmáhajícímu se tyfusu začalo výstavbu vodovodu ve 
Vejprtech podporovat i okresní hejtmanství v Kadani a tak v roce 
1900 si přijel prameny prohlédnout profesor Adolf Friedrich z 
Vídně spolu s Ing. Niklasem. Profesor Friedrich byl nakonec měs-
tem objednán jako odborník a na průzkumné práce bylo uvolněno 
20 000 Kr.

Získané poznatky pak způsobily změnu v přístupu okresního 
hejtmanství, které nejen, že stavbu vodovodu podporovalo, ale za-
čalo obec do výstavby nutit.

Byla sestavena komise pro výstavbu vodovodu, jejímž předse-
dou se stal Julius Schmidl. V komisi dále byli Heinrich Englert, 
Franz Rabenstein, kterého později vystřídal Leo Langer a poté 
Franz Berle, a nakonec Josef Wild. Roku 1903 byly prameny pře-
zkoumány okresním lékařem a rozbory vody byly provedeny i v 
Praze. Výsledky byly nakonec velmi dobré.

Ze strany panství Buquoy z Přísečnice bylo oznámeno, že pra-
meny „Spitzberg“ nemohou být obci přenechány a namísto nich 
byly nabídnuty prameny jiné o stejné kvalitě. Nicméně až v roce 
1906 bylo z hrabětem Buquoyem dosaženo konečné dohody o od-
škodnění, kdy hrabě požadoval po obci částku 65 000 Kr. (Karl 
hrabě Buquoy de Longueval, narozený roku 1854, pán svěřeného 
statku panství Gratzen a Rosenberg (Český les), pán Přísečnice, 
zemřel dne 9. srpna 1911 ve Vídni.)

Dne 11. srpna 1904 bylo defi nitivně rozhodnuto o stavbě vodo-
vodního potrubí a nastalo nelehké období mnoha jednání, bojů 
proti odvolání, vyjednávání se železnicí kvůli překřížení vodovod-
ního potrubí a směru železnice.                           (pokračování příště)

Volný překlad německé kroniky z roku 1960 - autor Walter Bahrbalk.
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Nové prvky 
na městských 

hřištích
Velmi nás těší, že hojně využíváte 

nové venkovní posilovny v parku v uli-
ci Tylova. Proto jste si jistě již všimli, 
že koncem měsíce července tam přibyl 
další slibovaný prvek – workoutová se-
stava pro cvičení s váhou vlastního těla 
ke zvýšení fyzické kondice, rozvoji sily 
a vytrvalosti. 

Zaměřili jsme se rovněž na zatraktiv-
nění stávajícího „centrálního“ dětského 
hřiště v ulici Myslbekova. V druhé po-
lovině měsíce srpna jsme tam instalo-
vali lanovou pyramidu. Je to poslední 
dobou velmi oblíbený herní prvek na 
dětských hřištích, což se i u nás potvr-
dilo, kdy hned první den po zprovoz-
nění byla pyramida doslova v obležení 
dětí. 

V obnově hřiště Myslbekova chceme 
pokračovat v příštím roce a připravuje-
me obměnu stávajících tři herních prv-
ků tam umístěných – sestavy s klouzač-
kou, houpaček a šplhací a balanční 
sestavy, které nahradíme novými mo-
dernějšími a atraktivnějšími herními 
prvky, dále bude vyměněno oplocení. 
Stávající herní prvky budou po demon-
táži repasované a umístěné na jiných 
hřištích ve městě.                                 GS

Poděkování za poskytnutí fi nančních prostředků
O letošních školních prázdninách se nám v budovách ZŠ a MŠ Vejprty podařilo pro-

vést několik plánových oprav a rekonstrukcí.
První velké poděkování patří zřizovateli Městu Vejprty, které nám uvolnilo z roz-

počtu významné fi nanční prostředky na tyto opravy a rekonstrukce. Mezi nejvýznam-
nější patří rekonstrukce elektronického zabezpečení budovy ZŠ a ŠJ, a zabezpečení vstu-
pů elektronickými čipy do těchto budov, kompletní rekonstrukce učebny letošní 6. třídy 
(bývalá učebna HV), vymalování zdiva a nátěr soklů benátským štukem v celé budově 
ZŠ, vymalování učebny a pořízení nového koberce pro letošní 1. třídu a rekonstrukce 
třídy Dráčat v budově MŠ (podlahy, koberec, osvětlení, kryty na radiátory apod.). Ne-
můžeme opomenout ani výměnu palisád v arboretu před budovou ZŠ. 

Druhé a neméně velké poděkování patří našemu hlavnímu partnerovi, jímž je spo-
lečnost SETJA s.r.o., která nás podporuje v oblasti fi nancování rekonstrukcí a vybavení 
školy již několik let. V letošním roce nám byl společností SETJA s.r.o. poskytnut opět 
štědrý fi nanční dar na kompletní opravu podlahy v dílně školy, která by již brzy opět 
mohla začít sloužit žákům při výuce praktických činností.                        ZŠ a MŠ Vejprty

Ve škole se o prázdninách „makalo” Ve škole se o prázdninách „makalo” 
Letní prázdniny jsou již minulostí a 

všichni ti, kdo už do budovy vejprtské ško-
ly letos už přišli si jistě všimli, že tam žádné 
prázdniny nebyly. Odvedlo se zde hodně 
práce a budova zevnitř doslova voní novo-
tou. 

Už při příchodu ke škole je vidět, že zmi-
zela stará dřevěná palisáda u naučných zá-
honů arboreta a nahradila je palisáda z be-
tonových prvků. Je jednak hezčí a jednak 
se předpokládá její mnohonásobně delší 
životnost. 

Dalším možná překvapením bude, že se 
do budovy už nedostene nikdo, kdo není 
vybaven čipem s přístupovým kódem. Čip 
se přikládá na čtečku ve dveřích a teprv po-
tom se dveře otevřou. Kolik bude po městě 
ztracených čipů a kolik jich bude zapome-
nuto doma není možné odhadnout, systém 
je na to ale připraven.

Vešekeré vnitřní prostory školy byly nově 
a slušivě vymalovány, chodby navíc dostaly 
sokl z omyvatelného benátského štuku. 

Nejhezčí třídu mají, jak jinak, prvňáci, 
ale makalo se i jinde. 

V jedné ze tříd například, v té, ve kte-
ré má být v budoucnu zřízena historická 
učebna, včetně lavic a tabule, byly vybrou-
šeny parkety a opraveny štuky. 

Nově byly zrekonstruovány podlahy v 
žákovských dílnách (hurá, zase se budou 
učit pracovat) a to díky sponzorskému 
daru od fi rmy SETJA s.r.o. (o tom je vedlej-
ší sloupek). Proběhla také úprava zdí, která 
by měla eliminovat přirozenou vlhkost sta-
rého zdiva.

Neodpočívalo se ani v mateřské školce. 
Zde byla zrekonstruována třída Dráčat, 
která dostala po úpravách podlahy nové 
koberce a po vymalování i nová světla a 
kryty na topení.                                       (KY)

Dne 28. 8. 2019 
oslavil pan Alfréd 
Volkmann své 
krásné 85 naro-
zeniny, ke kte-
rým mu celá jeho 
rodina včetně 
družky přeje vše 

nejlepší do dalších let a plno cho-
vatelských úspěchů.
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 Co se dělá ve Vejpr  tech Co se dělá ve Vejpr    (připravuje Egon Fottr)

Pravidelná údržba skateparku proběhla v měsíci srpnu. Pracov-
níci služeb prvky prohlédli a závady na místě opravili. Všechny 
dřevěné části opatřili novým ochraným nátěrem.

Na přání občanů došlo k opravě kamenných schodů na ulici 
Martinská.

Dětské hřiště na ulici Myslbekova bylo osazeno novým prvkem, 
lanovou pyramidou. Výkopové práce, pomoc při osazení betono-
vých patek a také samotnou fi nální montáž  provedli pracovníci 
služeb města.

Opravili jsme také propadlou dlažbu chodníku na Náměstí 
T.G.M.

Odstranili jsme nálety na ulici Luční. Přerostlé dřeviny bránily v 
užívání přístupové cesty ke zdejší kotelně.

Stalo se již pravidlem, že v letních měsících přestává téct voda 
na lesním hřbitově.  Prameniště, které se nachází nad hřbitovem 
vlivem současného suchého počasí rychle vysychá a proto je voda 
zajištěna pomocí instalované nádrže.
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 Co se dělá ve Vejpr  tech tech     (připravuje Egon Fottr) (připravuje Egon Fottr)

Oprava dopravní značky na křižovatce ulic Potoční a Švermova. 

Sekání trávy, odstranění náletových dřevin, zastřižení živého 
plotu a celkový úklid provedli pracovníci služeb okolo kostela v 
Novém Zvolání. Místní občané zde pravidelně v srpnu pořádají 
společenskou akci.

Opravit schody bylo třeba také u mateřské školy na ulici Příseč-
nická ve směru od parkoviště u pekárny. Byl odtraněn poškozený 
beton, opraveny schodnice  a nalepena nová betonová dlažba.

Sekání travnatých ploch okolo kostela sv. Martina zajistili pra-
covníci služeb. Posekaná tráva byla odvezena na skládku v Čes-
kých Hamrech.

Údržba zeleně a květin ve městě zahrnuje široké spektrum ob-
služných činností jak dokazují přiložené snímky.

Tato krásná rostlina vykvetla u panelového domu na ulici Mos-
kevská.
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Okurková sezóna?Okurková sezóna?
O létě se mluví jako o okurkové sezóně. Už 

máte zavařeno? Pokud ano, gratulujeme.
V přeneseném významu je však toto ob-

dobí chápáno jako čas, kdy se nic neděje. A 
vzhledem k tomu, že jsou stále prázdniny, 
mohlo by se zdát, že okurková sezóna pro-
bíhá i ve škole. Je to však jen zdání. Naopak 
probíhají naplno přípravné práce na další 
školní rok, který se opět ponese v duchu 
zlepšování školního klimatu a podmínek 
pro společné vzdělávání. V duchu inkluze.

Jelikož inkluze je stále opředena řadou 
mýtů a předsudků, přinášíme pár osvětlují-
cích informací. Zdrojem je web Národního 
institutu dalšího vzdělávání www.inkluze-
vpraxi.cz.

Co je to „ta inkluze“?
 „Agátě se rozvádějí rodiče a místo jedni-

ček dostává ve škole najednou čtyřky i pět-
ky. Nikita se právě přistěhoval a neumí ještě 
dobře česky. Míša se špatně soustředí a chví-
li neposedí. Dorotka je pomalejší ve čtení i 
psaní, pletou se jí písmenka. Tomáš se nudí, 
nechápe vlastně jen to, proč se jeho spolužáci 
pořád dokola ptají na banality. Tobiáš cho-
dí do školy rád, je tam sranda, hlavně když 
nechybí šprt Kryštof – vždycky když se bojí, 
zrudne a začne koktat...“

Vztahy ve třídě jsou různorodé a kom-
plikované, stejně jako její složení. Každé 
dítě si zaslouží individuální přístup. To 
jako rodiče určitě vítáte. Zároveň musí uči-
tel vzdělávat celou třídu s jejími rozmani-
tostmi.

Díky inkluzi k tomu má nástroje ve for-

mě podpůrných opatření. Pro zjednoduše-
ní si pod tím můžete představit různé po-
můcky, které umožňují podpořit každého 
žáka v oblastech, kde to potřebuje a v čase, 
kdy to potřebuje. Pro ty, kteří si zjednodu-
šují pohled na inkluzi na začleňování žáků 
s různými hendikepy, musím zdůraznit, že 
podpora se týká i mimořádně nadaných 
dětí. 

Takže shrnuto do jedné věty:
Inkluzivním (společným) vzdělává-

ním nazýváme způsob vzdělávání, který 
dbá na maximální rozvoj každého žáka s 
ohledem na jeho individuální potřeby a 
specifi ka.

Inkluze znamená změna přístupu k dě-
tem.

Například Míšu mohu vnímat jako „zlo-
bivého, otravného“. Pokud si ale uvědomím, 
že trpí vrozenou poruchou pozornosti a cho-
vání (ADHD), mohu se o této poruše dozvě-
dět více a Míšovi pomoci lépe zvládnout vý-
uku. Takový přístup by měl zároveň ukázat 
ostatním dětem ve třídě, že Míša není jenom 
„ten zlobivý, problémový kluk“, ale že i něco 
umí a je v něčem dobrý. 

Péče o dobré vztahy mezi učiteli a žáky i 
mezi žáky navzájem podmiňuje, zda bude 
inkluze úspěšná. 

Zároveň jde o způsob, jak předcházet ši-
kaně a jiným patologickým jevům.

Společné (inkluzivní) vzdělávání rovná 
se kvalitní vzdělávání pro každého z vašich 
dětí. Proto je inkluze pro naši školu dlou-
hodobým cílem.                                              -jv-
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Vše, co pomáhá vašim dětem ve škole ve Vejprtech, si budete moci prohlédnout v listo-

padu na Dni otevřených dveří. O přesném termínu vás budeme ještě informovat.

Řádky Městské policie
7. 6. 2019 - Uvedeného dne 

byl v jednom z místních ob-
chodů nalezen osobní do-
klad a platební prostředek 
jednoho občana ze SRN. 
Majitelka obchodu naleze-
né doklady odevzdala slou-

žící hlídce MP. Ta následně 
provedla kontrolu záznamů 
z bezpečnostních kamer, aby 
byl zjištěn pohyb osoby, která 
doklady v obchodě odložila.

Následujícího dne se uvedená osoba do 
obchodu vrátila a doklady hledala. Hlíd-
kou byly doklady tomuto majiteli vráceny 
a ušetřeny náklady na pořízení nových 
dokladů a platebního prostředku.

24. 7. 2019 - Po usazení nových bezpeč-
nostních kamer na sběrném dvoře bylo 
odhaleno několik osob, nezávisle na sobě, 
které nerespektovaly zajištění prostoru, 
ani provozní řád. Na sběrný dvůr vnikly 
buď po odstranění zábrany u  poškozené-
ho plotu , nebo plot prostě přelezly. Vždy 
se jednalo o osoby z našeho města. Po-
každé si sebou odnesly nějaké  „potřebné“ 
věci.  Hlídka si jmenované předvolala a 
všem, po projednání skutečností, uložila 
příkazové pokuty.

12. 7. 2019 - Hlídka MP provedla kon-
trolu označení názvu ulic, kde byly zjiště-
ny velké nedostatky. Při této kontrole bylo 
dále zjištěno, že velké nedostatky jsou i v 
označení objektů. Tímto jsou upozorněni 
majitelé objektů, kteří nemají řádně ozna-
čená čísla popisná ani evidenční čísla, aby 
všechny nedostatky odstranili. Jedná se 
totiž o porušení zákona. 

26. 7. 2019 - Uvedeného dne byla slou-
žící hlídkou MP předvedena na OO PČR 
Vejprty osoba, která se pohybovala na 
autobusovém nádraží ve Vejprtech a při 
kontrole nebyla schopna spolupracovat, 
ke zjištění její totožnosti. Neměla u sebe 
žádný doklad a nebyla schopna vysvětlit, 
co ji vedlo k cestě do hor.  

Jednalo se totiž o osobu, na kterou byla 
hlídka MP upozorněna, že se také pohy-
bovala na Výsadě u Českých Hamrů a i 
tam se chovala podivně. 

 Lustrací osoby  byla zjištěna totožnost 
ženy. Dále, že žena má opatrovníka, ale 
nikdo ji nepostrádá. Žena byla následně 
hlídkou převezena zpět na autobusové 
nádraží, kde bylo vyčkáno odjezdu ženy 
zpět do Chomutova.
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Dne 26. 8. 2019 ztratil houbař v oko-
lí Horní Halže batoh černé barvy i s 
osobními věcmi. Pokud někdo ba-
toh najde, žádáme o jeho navráce-
ní na Městskou policii ve Vejprtech. 
Děkujeme.
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Víte, že „Malý beran“ není vždy beran Víte, že „Malý beran“ není vždy beran 

a že „Říman“ nemusí být vždy Ital?a že „Říman“ nemusí být vždy Ital?

Nedá se nic dělat. Léto se přehouplo do 
své druhé poloviny a než se nadějeme, 
bude tu září. Ale rozhodně to není důvod 
ke smutnění. Babí léto má svůj půvab v 
podobě zamlžených rán, v nichž můžete 
spatřit pavučinky ozdobené kapkami rosy 
a trsy trávy zahalené do jinovatkového ka-
bátku.  Sluníčko má ještě stále sílu a pří-
roda vydává své plody. A nejen příroda, 
i lidé se rádi pochlubí plody své práce. K 
takovým lidem jistě patří chovatelé drob-
ného zvířectva, kteří výsledky své záliby a 
práce zároveň již přes 40 let prezentují na 
každoroční výstavě.

Výstava je již tradičním vyvrcholením 
celoroční chovatelské práce. Každá prá-
ce dělaná s láskou přináší výsledky, které 
Vám chovatelé prostřednictvím výstavy 
rádi představí. Však se mají čím chlubit. 
Řada jejich chovatelských úspěchů byla již 
oceněna poháry a čestnými cenami. 

A tak i letos se můžete těšit do Domu 
chovatelů na přehlídku králíků a slepiček 
z těch nejlepších chovů ve Vejprtech. Je-
likož zvířata potřebují samozřejmě vhod-
né podmínky k tomu, abyste si je mohli v 
klidu prohlédnout, je konání takové výsta-
vy i fi nančně náročné. A v tomto ohledu 
přišlo s podporou Město Vejprty, protože 
spolkový a komunitní život ve Vejprtech 

je jednou z našich priorit. 
V podpoře chovatelů nám pomohla 

výzva Místní akční skupiny Sdružení Zá-
padní Krušnohoří, z.s. a Ústeckého kraje. 
Na výzvu jsme zareagovali připraveným 
projektem na podporu výstavy a dobrá 
věc se podařila. V rámci programu Pod-
pora komunitního života na venkově 2019 
jsme získali fi nanční prostředky na zajiš-
tění vhodných podmínek pro vystavovaná 
zvířata. Chovatelé mohou pořídit nová kr-
mítka pro králíky, krmné a napájecí misky 
pro drůbež. Při počtech exponátů, které 
tradičně chovatelé vystavují, je částka na 
vybavení výstavní haly poměrně značná. 
A tak je pomoc z uvedeného programu 
více než vítaná. Část získaných prostředků 
bude využita i k propagaci výstavy tak, aby 
se co nejširší veřejnost dozvěděla o jejím 
konání. 

Jsme velmi rádi, že můžeme spolkovou 
a komunitní činnost ve Vejprtech takto 
podpořit. Chovatelům přejeme mnoho 
chovatelských úspěchů, kvalitní chov-
ná zvířata a navázání nových kontaktů s 
dalšími chovateli. A Vám, milí spoluobča-
né, pěkné zážitky z výstavy s případným 
předsevzetím, že se do tohoto pěkného 
koníčka také zapojíte. 

PS: Pokud ještě stále kroutíte hlavou 
nad souvislostí mezi nadpisem článku s 
jeho obsahem, přijďte na výstavu. Tam se 
dozvíte, jak to vlastně je.

Odbor Správy majetku města 
a dotačních titulů -jv-

4. hornická slavnost
Dne 24. 8. proběhla v Novém Zvo-

lání v pořadí čtvrtá hornická slavnost 
pořádaná Hornickým spolkem Vej-
prty. Akce začala již ráno, kdy vyrazil 
velkolepý hornický průvod, který za 
doprovodu hornické dechové kapely z 
Jöhstadtu dorazil do místního kostela, 
kde proběhla hornická mše. Prohléd-
nout uniformy, popovídat a zatančit si s 
horníky bylo možné až do odpoledních 
hodin. Akce se opravdu povedla a velké 
dík patří zejména panu A. Hippmanno-
vi za veškerou organizaci a městu Vej-
prty za podporu.

Setkání proběhlo v rámci projektu 
Vejprty a Bärenstein spolu v roce  2019.

(MČ)
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za uplynulý školní rok 2018/2019za uplynulý školní rok 2018/2019
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OKNO DOOKNO DO
KOVÁŘSKÉKOVÁŘSKÉ

Tato stránka je inzercí fi rmy
Izolační materiály

Jirkov s.r.o.
Nová farma 1834

431 11 Jirkov
tel.: 474 684 222

imjirkov@imjirkov.cz
www.imjirkov.cz

my

Od září do června se pravidelně 1x týdně scházíme v prostorách 
centra, kde si děti mohou pohrát s kamarády nebo si něco pěkného 
vyrobit či namalovat. Den, kdy se scházíme, se každoročně mění a 
přizpůsobuje se kroužkům, které nabízí ZŠ Kovářská, tak aby se nic 
nepřekrývalo a měly možnost do centra přijít všechny děti. I rodiče 
jsou vítáni. Během září 2019 se dozvíte, který den to bude ve školním 
roce 2019/2020.

A teď akce, které proběhly v uplynulém školním roce a mají u nás už 
tradici. Každoročně zahajujeme nový školní rok a naší aktivitu draki-
ádou. V letošním roce to bude již 9. ročník. Následuje Halloweenský 
večer, kdy vydlabáváme a vyřezáváme dýně, proběhne i stezka odvahy 
a následné přespávání v centru. Další pravidelnou akcí je výroba ad-
ventních věnců a pečení perníčků.

Letos jsme nově uspořádali následující: v únoru proběhlo společné 
večerní bobování na vleku i s prima rozcvičkou. O týden později jsme 
vyrazili hromadně na výlet do Jungle arény v Mostě, kde si to děti 
opravdu užily. Hned začátek března jsme zahájili oslavou MDŽ, kdy 
naše maminky vyrazily na společnou večeři a završily to návštěvou 
kina. V dubnu se konal výšlap na Velikonoční vajíčko na Mědník a 
začátkem května měli členové RC Na konci světa možnost se zúčastnit 
výletu na hrad Loket. Konec května jsme a vámi všemi oslavili Den 
rodin a Den dětí na plácku u školky. Akce to byla povedená. A pro nás 
členy a snad i ostatní zúčastněné tohoto výletu, byl největším zážit-
kem organizovaný výlet do zábavně naučného parku MIRÁKULA v 
Milovicích. Naprostá fantazie. Super zážitky. Na závěr celé naší roční 
snahy jsme se před prázdninami rozloučili u společného ohně. Akce 
se zúčastnily všechny 3 věkové kategorie, které se v centru scházejí.

Mimo jiné nás velmi těší, že jsme 19. 1. 2019 oslovili naše seniory a 
navázali s nimi kontakt a můžeme jim být nápomocní. Scházíme se s 
nimi každou poslední sobotu v měsíci. Tento den zůstává i v budouc-
nu. Zde žádné změny nebudou. A co jsme nebo-li senioři za ten půl 
rok zažili?

Takže po druhém setkání jsme se sešli a oslavili MDŽ v místní 
hospůdce. Velkou akcí pro seniory byl výlet na hrad Loket, kam jsme 
přizvali i seniory z Vejprt a tím se navázalo přátelství s nimi a ti na 

oplátku pozvali naše seniory na Sportfest do Německa. Obě to byly 
báječné akce. Za 14 dní jsme se společně setkali u kávy u nás v Ko-
vářské a navštívili Letecké muzeum. Zatím poslední výlet naši senioři 
podnikli do Lázní Evženie v Klášterci nad Ohří, kde navštívili bazén s 
parní lázní a solnou jeskyni. Naprostá spokojenost.

I maminky se pod naším vedením můžou seberealizovat v podo-
bě ručních prací a to např: háčkování všeho co vás napadne – čepi-
ce, hračky nebo i kabelky, dále například výroba náramků z korálků, 
pletení šál a mnoho dalšího. Nápady pro tvorbu čehokoli jsou vítány. 
Dále maminky zajišťují třeba výzdobu do oken a hlavně se zaslouží o 
čistotu, útulnost a přátelské prostředí celého centra.

Na závěr bychom chtěli poděkovat Městysu Kovářská, že nám 
umožnili a s důvěrou nás nechají provozovat svěřené prostory zcela 
zdarma. Prostory, kde se celá činnost RC Na konci světa odehrává. A 
dále za každoroční fi nanční příspěvek na činnost spolku. Děkujeme.

Letos musíme vyzdvihnout především Ústecký kraj, který podpo-
řil naší žádost o dotaci s názvem ,,Z konce světa do světa“ a my za 
tyto fi nanční prostředky mohli uskutečnit výlety do Lokte a Mirákula. 
Máme i sponzory, kterým také moc děkujeme i když nechtějí být jme-
nováni. Děkujeme všem a děkujeme za všechno. A od září se na vás 
budeme těšit.  Sledujte nás na Facebooku - Na konci světa
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Srpnové akce na MěděnciSrpnové akce na Měděnci

Dne 03. 08. 2019 nám již 
potřetí v řadě zahrála kapela 
„Ortel“. Na akci se sjelo ně-
kolik stovek fanoušků nejen 

z blízkého okolí, ale i ze vzdálenějších koutů naší republiky. Ke 
všeobecné spokojenosti přispělo dostatek jídla i dobrého moku a 
hlavně úžasná atmosféra, kterou vytvořili fanoušci kapely „Ortel“. 
Akce byla ukončena autogramiádou a focením s kapelou a Tomá-
šem Ortelem, po které se všichni v poklidu rozjeli do svých domo-
vů. Všem fanouškům děkujeme za bezproblémový průběh akce a 
budeme se těšit bez obav na uspořádání koncertu i v příštím roce.

Další akce „Oslava vzniku obce 570. výročí prvního kutání na 
Měděnci“ se odehrála hned následující víkend. Děti si mohly užít 
několik atrakcí jako například skákací hrad, jízdu v zorbingové 
kouli, malování na obličej či svezení hasičským autem. Dospěláci 
si mohli zkusit jízdu na segway a všem k poslechu zahrála kapela 
„Maruška je pryč“. Ani nepřízeň počasí a kapky deště neodradily 
rodiče ani děti, aby si na akci užili spoustu zábavy.
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Vysílač Klínovec. Co o něm víte?Vysílač Klínovec. Co o něm víte?Řekněte Elišce ať si 
dojde pro čokoládu

Eliška Halberstátová, no ta, co šla 
teď do druhý, tak ta si má přijít k paní 
starostce pro čokoládu. Pro veeeeelkou 
čokoládu! Možná oříškovou. 

Jenomže ona asi MIZ nečte, co? Tak-
že prosím každého, kdo čte a Elišku 
zná, tak aby jí to vyřídil. Ať se ani tro-
chu nebojí, ať klidně přijde, zaklepe a 
řekne - „Já jsem Éliška a jdu si pro tu 
slíbenou čekuládu.” A kdyby se přece jen 
trochu bála, tak ať vezme s sebou mam-
ču. A čokoládu fakt dostane, protože 
to mi paní starostka říkala, ať to tam, 
vlastně sem, napíšu. „Napiš do novin, ať 
si za to ke mně přijde pro velkou čokolá-
du,” kladla mi na srdce. No tak to píšu.

Jéžiš teď koukám, já vůbec nenapsal 
proč, a za co! No to su ale popleta. Tak-
že takhle.

Eliška byla v obchodě. Ve žlutém. U 
hranice. Nakupovat. Co jiného. No a 
když došla až k pokladně tak kouká, 
a na zemi vidí bankovku. Ne stokoru-
nu. Ne dvoustovku. Ani ne pětistovku. 
Rovnou tisícovku! Fakt. Ti-sí-cof-ku.

A co myslíte, že Eliška udělala? No 
správně, zvedla ji.

A myslíte si, že jí strčila do kapsy? Ani 
náhodou! Nestrčila! 

Požádala paní pokladní ať bankovku 
vrátí tomu, kdo jí ztratil, že ten ji určitě 
bude hledat. 

Tak takhle to bylo. S tou Éliškou. Dí-
venkou šikovnou, čestnou a spravedli-
vou. 

Když se tenhle příběh dozvěděla naše 
paní starostka, tak mi říká „Napiš do 
novin, ať si ke mě přijde pro velkou čo-
koládu.”

No tak to píšu. Vlastně, už jsem to na-
psal na začátku. A tak hlavně jí někdo 
řekněte o té čokoládě, jo. Té Élišce.

(KY)

Služby města Vejprty
hledají 

strojníka na kompaktor
(pro skládku v Českých Hamrech)
informace na tel.: 775 990 098

a v kanceláři služeb města, 
Žižkova ulice, Vejprty.

Ztráty a nálezy
Dne 19. 8. 2019 byl na MěÚ Vejprty 

předán nalezený zlatý prsten. 
Prsten je z dvojího zlata, 

byl nalezen v ulici Maxima Gorkého.
Majitel se může přihlásit na MěÚ, 

odbor vnitřních věcí, 
č. dv. 30 u p. Třečkové.

Děkujeme nálezci.

Televizní a radiový vysílač na Klínovci stojí 
už více jak padesát let. Víte, co bylo před tím? 
A co této stavbě předcházelo? Vysílačů bylo 
na Klínovci několik a vznikly zde díky nad-
šencům sdružených ve Svazarmu.

Klínovec dostal úředně své jméno až v roce 
1920. Dříve mu lidé říkali všelijak, například 
Klímová hora nebo Kelní vrch. Klínovec také 
velmi dlouho nebyl považován za nejvyšší vr-
chol Krušných hor. Mělo se za to, že nejvyšší 
horou je Božídarský Špičák (1115 m.n.m.), 
jenomže technika oříšek rozlouskla – zjistila, 
že vrchol Klínovce je 1244 metrů nad moř-
skou hladinou.

Věčná touha lidí být nejvýše a připadat si 
jako král, umožnila vznik první rozhledně (ve 
tvaru jakési pyramidy) v roce 1824. Nebyla to 
sice rozhledna v pravém slova smyslu, bylo to 
vyhlídkové místo z navršeného kamení. Ale 
už v roce 1840 hromádku kamínků nahradil 
gloriet, tedy jakási otevřená zahradní stavba 
o jedné místnosti. Návštěvnost nebyla valná. 
Nejen, že vstup činil 10 krejcarů, ale tehdy 
si na Klínovec přes nebezpečný, temný les 
troufnul jen málokdo. Postupem času se ale 
postavila opravdová rozhledna, kterou může-
me obdivovat dodnes. Byla otevřena 3. srpna 
1884. V roce 1893 k ní přirost i hostinec roz-
šířený o sedm let později přístavbou s pokoji.

Klínovec postupně ožíval, a v roce 1923 
vyrostl na severním svahu první skokanský 
můstek. 

Od poloviny padesátých let dvacátého 
století se Klínovec stal ve snech radioama-
térů ideálním místem pro umístění vysílače. 
Hlavní překážkou byl „Tajný prostor Jáchy-
mov“, do kterého byl veřejnosti kategoricky 
vstup zakázán. Nakonec se tam radioamatéři, 
pracující v Uranových dolech Jáchymov, do-
stali, bylo jim totiž uděleno povolení ke vstu-
pu. Pokoušeli se zde zachytit signál prvního 
televizního vysílače, umístěného v Praze na 
Petřínské rozhledně. Pro všudepřítomnou 
Veřejnou bezpečnost byly ale osoby, vysky-
tující se v zakázaném pásmu se sluchátky na 
uších a dalšími přístroji v rukách, stále po-
dezřelé a tak, aby se předešlo dalším problé-
mům, sdružili se radioamatéři v Okresním 
radioklubu v Ostrově pod hlavičkou Svazar-
mu (Svaz pro spolupráci s armádou). 

Jako řádní „Svazarmovci“ pak začali spolu-
pracovat s národním podnikem TESLA Ho-
lešovice a po dvouletém jednání nakonec na 
vrcholu Klínovce vztyčili ocelový stožár. Sta-
lo se tak 14. srpna 1957. Antény na vrcholu 
byly nasměrované mezi Karlovy Vary a Soko-
lov. Samotný vysílač byl umístěn v pokoji č. 
104 hotelu Klínovec. Zařízení bylo spuštěno 
21. prosince 1957 a výsledek příjmu signálu 
z Prahy byl vynikající. Onen stožár nadšenci 
nalezli na letišti v Karlových Varech, byl ale 
krátký, měl jen 25 metrů. Pomohli konstruk-
téři z Jáchymova a prodloužili ho na metrů 
čtyřicet. 

V roce 1958 musel být vyřešen první větší 
problém. V blízkém St. Pölten byl zprovoz-
něn vysílač pracující na stejné frekvenci jako 
Petřín, čímž na Klínovci vznikalo silné ruše-
ní. Proto bylo k patě stožáru přimontováno 
zařízení, které spojovalo stožár s radioreléo-
vou stanicí v Loučné. 

V roce 1964 prošel vysílač na pražském Pe-
tříně rekonstrukcí a zde vymontované, odlo-
žené vysílače byly 10. července 1965 přemís-
těny právě na Klínovec.

To už byl ale vrchol Klínovce i v hledáč-
ku Správy radiokomunikací v Praze a v roce 
1967 zde vyrostla nová dominanta vrcholu 
– železobetonová věž sloužící jako vysílač i 
radioreléová stanice. Vnitřní vybavení bylo 
hotovo a zařízení spuštěno v roce 1973. 

Prakticky jediný problém ohrožující stav-
bu přišel s okupací v srpnu 1968. Tehdy vysí-
lač obklíčili vojáci SSSR a vyzvali příslušníky 
československé armády obsluhující vysílač, 
aby přerušili vysílání a umožnili vstup do 
věže a její převzetí. Když byly tyto požadavky 
odmítnuty, bylo k věži dopraveno dělo, kte-
rým pak sověti rozstřelili trafostanici u paty 
věže. Personál věže se ale vzdal až po příjezdu 
tanků a pohrůžce, že bude na věž zahájena 
těžká palba.

Vysílací věž na Klínovci není ojedinělá a 
má své „sourozence“. Podobné stojí v Hodě-
šovicích, Radíkově a Zelené Hoře u Chebu. 
Ta posledně jmenovaná byla stavěna i spuště-
na stejně, jako ta na Klínovci. Nejen ve stej-
ném roce, ale i ve stejném měsíci, ve stejný 
den a dokonce i na minutu přesně.

(KY + www.palfi .cz)
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Vznikne devět nových bytůVznikne devět nových bytů

Určitě jste nepřehlédli, že budova číslo 
popisné 952/3 na Náměstí T. G. Masaryka 
(pracovní název Slanina) dostala v minu-
lých dnech zcela nová okna. Zbývá ještě 
vyměnit dveře a úpravami projdou i spod-
ní, velké výlohy. Těch oken je celkem asi 

FOTBAL
Rozpis mistrovských utkání PODZIM 2019

Datum Hodina
8.9. 14:30      FK Klášterec- Vejprty/Kovářská žáci
7.9. 13:30 Vejprty - SFK Meziboří
15.9. 10:00      Ohře Lišany - Vejprty/Kovářská žáci
14.9. 10:15 TJ Sokol Lenešice - Vejprty
18.9. 17:00 Vejprty - Perštejn - Pohár
22.9. 10:00      Vejprty/Kovářská žáci - Sp. Perštejn
21.9. 13:00  Vejprty - FK Duchcov
28.9. 10:00     Sp. Lubenec - Vejprty/Kovářská žáci
28.9. 13:00 TJ Baník Ohníč - Vejprty
6.10. 10:00              Vejprty/Kovářská žáci - FK Peruc
5.10. 12:30  Vejprty - FK Vroutek
13.10. 10:00       SK Černčice - Vejprty/Kovářská žáci
12.10. 12:30 Vejprty - TJ Nové Sedlo
20.10. 13:00 Vej./Kov. žáci - Sokol Pátek/Bezděkov
19.10. 10:30 TJ Sokol Březno - Vejprty
26.10. 13:00  Tn. Podbořany - VejprtyKovářská žáci

osmdesát a jejich výměna je základem pro 
plánovanou úplnou rekonstrukci domu. 
Mělo by zde vzniknout devět nových bytů, 
to v patrech, a pro spodní prostory někdej-
šího obchodu se hledá další smysluplné 
využití.  

Oční optika ve Vejprtech

oznamuje změnu 
otvírací doby

Nově otevřeno každý
ČTVRTEK 14:00 - 17:00

Měření očním lékařem 
vždy na objednání!
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Nevyžádané materiály a fotografi e se nevracejí. 
Za původnost a obsahovou správnost jednotli-
vých příspěvků ručí jejich autoři. Nepodepsané 
příspěvky se nezveřejňují. Články nepodepsané 
ale zveřejněné jsou redakční. Jakékoliv kopíro-
vání obsahu je možné jen se souhlasem autora. 
Fotografi e, grafy, plánky a jiné grafi cké prvky jsou 
autorskými díly podle příslušného zákona. Tisk je 
registrován u MK ČR pod číslem E 12008. Pode-
psané články, i zkratkou, nemusí být shodné s ná-
zory redakce. Vydavatel neručí za obsah inzerce. 

Sazba: KADYO, Tisk: Akord s.r.o., Chomutov.

Uhelné sklady
Stanislava Kramlová

 Chomutov

písky,  drtě,  štěrky i jiné materiály
Poskytujeme i dopravu v jakémkoliv množství.
Dovoz uhlí nad 31q ZDARMA !!!
Telefon: 474 624 210
                 737 858 970
pondělí až pátek od 7:00 do 15:00

Skládáme pásovým dopravníkem

uhlí mostecké

ořech 1, ořech 2, brikety
uhlí ledvické

ořech 1, ořech 2, kostka


